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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "A magyar mezőgazdaság a kiszámítható magyar jövő alapja." 

Tisztelt Miniszter úr!

A magyar mezőgazdaság a kiszámítható magyar jövő alapja.

Így annak akadálymentessé tétele, minél hatékonyabb termelése, nemzetgazdasági érdek, így a 
tapasztalható problémák mielőbbi megoldásra várnak.

Az üzemanyag árak elszabadulásával a mezőgazdasági gépek üzemeltetése nem kifizetődő a 
kisgazdák, vagy kisgazdálkodók számára, akikre nem vonatkozik az árstop, mert nem tudnak 
traktoraikkal, vagy mezőgazdasági gépeikkel beállni a benzinkutakra, így nekik az egyetlen 
megoldás, hogy tartályokban, kannákban hordják az üzemanyagot, hogy megtankolják gépeiket, de 
ezt már csak kedvezmény nélkül és mennyiségkorlátozással tudják csak megtenni. És épp aratás 
idején. Nem vonatkozik rájuk sem az árstop, sem az 50 liternél több üzemanyag vételezésnek a 
lehetősége, de valahol ez csak 10-20 liter. Nem beszélve az erdészeti tevékenységet végzőkről, 
illetve a lakossági felhasználásról, ahol a kisgépekbe történő szállítóedénybe történő tankolás is 
árstop nélkül történik. Így az élelmiszer előállítók, a kisgazdálkodók és a lakoság is rá van 
kényszerítve a normál ár kifizetésére.

A kisgazdálkodók, erdőgazdálkodók és az őstermelők, -akik a hátukon hordják a sokszor nem 
kifizetődő és nehéz megélhetést biztosító mezőgazdaság terheit- nem rendelkeznek elegendő 
tőkével és technológiával ahhoz, hogy ilyen körülmények között is fenntartsák magukat. Arra 
kérjük a kormányt, hogy azok számára, akik aktívan foglalkoznak mezőgazdasággal, tehát 
őstermelők, vagy vállalkozók, a tevékenységi körük mezőgazdasággal összefüggő, rendelkeznek 
mezőgazdasági végzettséggel, vagy jogosítvánnyal, s ez mellé egy erőgép forgalmi engedélyével is, 
azoknak tegyenek kedvezményeket, nyújtsanak segítő kezet a fent említett csoportnak, és akik 



 
rendelkeznek megfelelő tanúsítvánnyal, azok a mezőgazdasági gépük forgalmi engedélyének 
felmutatásával a kannában elvihető államilag támogatott üzemanyag mennyiségét növeljék 
minimum 100-200 literre.

Ezen felül a kis- és középgazdálkodók számára vetőmag vásárlási támogatás bevezetésével 
biztosítani tudná az állam, hogy a földek jövőre is meg legyenek művelve, el legyenek vetve. A 
legkisebb termelőknek is meg kell adni minden segítséget a saját és családja megélhetésének a 
biztosítása végett, valamint annak érdekében, hogy az előttünk álló embert próbáló időszakot minél 
kevésbé nélkülözve tudja országunk átvészelni. A betakarított terményeket pedig ne exportra 
küldjük, hanem a kormány államilag vásárolja azt fel, tárolja be és juttassa azt a magyar boltok 
polcaira, biztosítva ezzel a lakosság nélkülözés nélküli biztos élelmiszerellátását, és önfenntartását.

És hogy ez a termény minél bővebb legyen, ezért választ kell adnunk az új éghajlati kihívásokra is. 
A háborús helyzet és az infláció okozta nehézségek mellett hatalmas szárazság köszöntött be. A 
Homokhátságon, - de ez jellemző az egész Alföldre és Kelet-Magyarország jelentős részére is- a 
kutakban már alig van víz, a földek szárazak, a legnagyobb mezőgazdasági területeink pedig 
veszélybe kerültek sőt, van, ahol az aszály már visszafordíthatatlan károkat okozott. Ez kihatással 
lesz a jövőévi gabona, hús és mezőgazdasági feldolgozóiparban készült cikkek áraira. Eddig 7000 
gazda nyújtott be 230.000 hektárra az aszály miatt kárigényt, ezt a problémát viszont azonnal 
orvosolni kell. A kormány kommunikációja ellenére a kártérítésekből nem fog jól lakni a magyar 
nemzet, erre a helyzetre egyedül az öntözőcsatornák kiépítése nyújthatna megoldást, ezért 
javasoljuk, hogy minél több ilyen állami beruházás induljon el az Alföldön és a hasonlóan 
problémás területeken, hogy magyar tenger után ne legyen magyar sivatag is.

A kérdésem tehát az, hogy milyen válságkezelési tervet készít erre a kormány, mit fog tenni annak 
érdekében, hogy a magyar gazdák jövőre is tudjanak élelmiszert letenni a nemzet asztalára?

2  


